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Savet za borbu protiv korupcije je u toku 2008. godine održao 12 sednica, 

na kojima je razmatrao i usvajao izveštaje i inicijative za unapreĊenje borbe protiv 

korupcije u Srbiji. 

 

Savet u 2008. godini nije primao nove ĉlanove, tako da je njegov sastav 

nepromenjen od aprila 2004. godine. Savet trenutno ima deset ĉlanova: 

 

- Verica Barać, predsednik, 

- Miroslav Milićević, potpredsednik, 

- Jelisaveta Vasilić, 

- Radmila Vasić, 

- Milić Milovanović, 

- Danilo Šuković, 

- Stjepan Gredelj, 

- Dušan Slijepĉević, 

- Aleksandar Ćurĉić i 

- Vladimir Goati. 

 

 

1. AKTIVNOSTI SAVETA 

 

Tokom 2008. godine Savet je nastavio svoje redovne aktivnosti analize 

funkcionisanja sistema i istraživanja pojedinaĉnih fenomena koji upućuju na 

mogućnost pojave korupcije. Ovde ćemo navesti znaĉajna pitanja kojima se Savet 

bavio tokom 2008. godine: 

 

 

1. Savet za borbu protiv korupcije je 19. februara 2008. godine uradio 

Izveštaj o koncentraciji vlasništva u preduzeću Luka Beograd. Izveštaj 

ukazuje na kršenje prava malih akcionara i države kao jednog od 

vlasnika prilikom preuzimanja akcija Luke Beograd, što je dovelo do 

znaĉajne koncentacije vlasništva. Izveštaj je 19. februara 2008. godine 

dostavljen Vladi Republike Srbije , kao i Republiĉkom javnom 

tužilaštvu. Nakon dostavljanja Izveštaja, tadašnji kandidat za 

gradonaĉelnika i funkcioner DS, Dragan Đilas je u medijima izjavio 

da će se zalagati da grad Beograd odustati od izmene Generalnog 

urbanistiĉkog plana. Savet za borbu protiv korupcije je nastavio da 

prati aktivnosti vezane za ostvarivanje prava malih akcionara, kao i 

izmeštanje Luke Beograd. Savet je od Direkcije za graĊevinsko 

zemljište pribavio podatke o pripremi za izmeštanje Luke Beograd. 

Nakon objavljivanja Izveštaja o koncentraciji vlasništva u preduzeću 
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Luka Beograd u medijima, akcionari preduzeća Luka Beograd su sbog 

rušenja poslovnog ugleda podneli kriviĉnu prijavu protiv predsednice 

Saveta. Savet nije dobio povratnu informaciju da li je Vlada Republike 

Srbije razmatrala ovaj Izveštaj, ali je nakon objavljivanja Izveštaja u 

javnosti grad Beograd odustao od izmene Generalnog urbanistiĉkog 

plana. 

 

      Predsednica Saveta, Verica Barać, se sastala sa predsednikom 

Borisom Tadićem i gospodinom Draganom Đilas, povodom sluĉaja 

«Luka Beograd». Na sastanku je konstatovano da je najbolje rešenje 

da Grad Beograd odustane od izmene Generalnog urbanistiĉkog plana. 

 

2. Savet je 19. februara 2009. godine pozvao Ministra pravde da doĊe na 

sednicu Saveta. Tema sednice je bila razmatranje nacrta zakona o 

Agenciji za borbu protiv korupcije. U pozivu upućenom Ministru 

pravde Savet je naveo osnovne primedbe na nacrt zakona o Agenciji 

za borbu protiv korupcije. U izradi nacrta zakona nisu uĉestvovali 

ĉlanovi Republiĉkog odbora za rešavanje sukoba interesa, kao ni 

ĉlanovi Saveta za borbu protiv korupcije. Iz predloga nacrta zakona o 

Agenciji za borbu protiv korupcije se može jasno videti da 

Ministarstvo pravde nije uvažilo argumente koje je Savet za borbu 

protiv korupcije dao. Stav Saveta je bio da neukljuĉivanje ĉlanova 

Republiĉkog odbora za rešavanje sukoba interesa, kao ni ĉlanova 

Saveta u radnu grupu za izradu nacrta zakona nije dobar pristup 

nalaženja najboljeg rešenja i da je razgovor na tu temu od velike 

koristi za dalju borbu protiv korupcije u Srbiji.  

 

 

3. Savet za borbu protiv korupcije je 12. marta 2008. godine organizovao 

konferenciju za štampu. Tema ove konferencije bila je: Izveštaj o 

koncentraciji vlasništva u preduzeću «Luka» a.d. Beograd i Predlog 

Zakona o Agenciji za borbu protiv korupcije. 

 

 

4. Predsednica Saveta, Verica Barać i ĉlanovi Saveta Danilo Šuković i 

Miroslav Milićević, su se 9. aprila 2008. godine u zgradi Vlade RS,  

sastali sa predstavnicima Evropske komisije zaduženim za procenu 

napretka Srbije u oblasti državne uprave, službeniĉkog sistema i 

upravnog postupka.Tema ovog sastanka bila je «procena reforme 

državne uprave, transparentnosti, efikasnosti postupanja državnih 

organa i korupcije u državnim organima». 
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5. Predsednica Savet za borbu protiv korupcije se sastala 24. aprila 2008. 

godine sa delegacijom Evropske komisije – OSCE Mission to Serbia, 

šefom misije Ambasadorom Hans Ola Urstad. 

 

6. Savet za borbu protiv korupcije je 31. maja 2008. godine, u saradnji sa 

Društvom sudija Srbije, Udruženjem tužilaca Srbije i Udruženjem 

sudija za prekršaje organizovao okrugli sto na temu  «Institucionalne 

prepreke za borbu protiv korupcije». Zakljuĉci i preporuke sa ovog 

okruglog stola dostavljeni su Vladi Republike Srbije, a prezentacije i 

referati su objavljeni na internet prezentaciji Saveta 

www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu.  Jedan od zakljuĉaka ovog 

celodnevnog okruglog stola je da se razgovor na temu Institucionalnih 

prepreka za borbu protiv korupcije nastavi tako što će se organizovati 

tematski okrugli stolovi  kojima će koordinirati Savet za borbu protiv 

korupcije, Društvo sudija Srbije, Udruženje tužilaca Srbije i Udruženje 

sudija za prekršaje. Ovi okrugli stolovi će, pored uĉešća predstavnika 

državnih institucija, biti otvoreni i za javnost. 

 

7. Predsednica Saveta Verica Barać, uĉestvovala je na meĊunarodnom 

okruglom stolu u Briselu 24. juna 2008. godini, u organizaciji 

“Prijatelja Evrope”. Tema ovog okruglog stola bila je: “Uspostavljanje 

ravnoteže u ekonomskim odnosima na Balkanu”.  

 

8. Ĉlan Saveta, Dušan Slijepĉević, uĉestvovao je 1. jula 2008. godine na 

okruglom stolu na temu: «Kriterijumi evaluacije rada tužilaca». 

Okrugli sto je organizovalo Udruženje javnih tužilaca i zamenika 

javnih tužilaca u saradnji sa OEBS-om. 

 

9. Predsednica Saveta, Verica Barać i ĉlan Saveta, Danilo Šuković, 

uĉestvovali su na meĊunarodnoj konferenciji na temu: “Procene 

implementacije državnog programa za prevenciju i suzbijanje 

korupcije”, u organizaciji Državne komisije za prevenciju korupcije 

Republike Makedonije,  u Ohridu od 3. - 5. jula 2008. godine. 

Konferenciji su prisustvovali predstavnici antikorupcijskih tela u 

regionu (Makedonija, Hrvatska, Crna Gora, Albanija, Kosova, 

Slovenija, BiH). Na ovom sastanku su izneta i razmenjena iskustva 

Saveta za borbu protiv korupcije sa delegacijama drugih zemalja. 

 

http://www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu/
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10. Savet za borbu protiv korupcije je 30. septembra 2008. godine uradio 

Izveštaj o privatizaciji preduzeća A.d. Šinvoz iz Zrenjanina. Savet je 

analizirao ovaj sluĉaj kao drastiĉan primer nesavesnog rada Agencije 

za privatizaciju prilikom kontrole izvršenja ugovorenih obaveza, što je 

rezultiralo steĉajem subjekta privatizacije. Izveštaj je dostavljen Vladi 

Republike Srbije, Ministarstvu ekonomije i regionalnog razvoja, 

Agenciji za privatizaciju i Akcijskom fondu Republike Srbije. Savet 

nije dobio povratnu informaciju da li je Vlada ovaj Izveštaj razmatrala. 

Savet za borbu protiv korupcije je 30. septembra dostavio i otvoreno 

pismo javnosti u kom Savet skreće pažnju na ĉinjenicu da borba protiv 

korupcije u Srbiji neće biti moguća sve dok se državni organi budu 

ponašali na naĉin na koji su Agencija za privatizaciju i Akcijski fond 

postupili u postupku privatizacije «Šinvoza» i da bi Vlada preko 

nadležnih institucija morala da inicira postupak za utvrĊivanje 

odgovornosti nadležnih u Agenciji za privatizaciju koji su omogućili 

izazivanje steĉaja u «Šinvozu». 

 

11. Savet za borbu protiv korupcije je izvršio analizu Predloga zakona o 

Agenciji za borbu protiv korupcije i tim povodom zakljuĉio da ovaj 

zakon neće doprineti uspostavljanju institucionalnog okvira za borbu 

protiv korupcije, već naprotiv, da se ukidanjem Republiĉkog odbora o 

rešavanju sukoba interesa nastavlja urušavanje antikorupcijskih 

institucija u Srbiji. Savet je  9. oktobra 2008. godine uputio dopis 

Vladi, predsedniku Srbije, Ministaratvu pravde, predsedniku Narodne 

skupštine i svim poslaniĉkim grupama u Narodnoj skupštini, sa 

inicijativom da se Predlog zakon o Agenciji za borbu protiv korupcije 

povuĉe iz skupšinske procedure. Ovim povodom Savet za borbu protiv 

korupcije je 14. oktobra 2008. godine  organizovao  konferenciju za 

štampu, na temu Nemogućnost rada institucija u Srbij. 

 

12. Predsednica Saveta, Verica Barać, se sastala 16. oktobra 2008. godine 

sa predstavnikom politiĉkog odeljenja Ambasade SAD-a, gospoĊicom  

Deborah Mennuti. 

 

13. Predsednica Saveta, Verica Barać, održala je sastanak sa Komesarom 

za ljudska prava SE, gospodinom T. Hemembergom i njegovim 

zamenikom Berry Kralj, 17. oktobra 2008. godine. 

 

14. Predsednica Saveta, Verica Barać, uĉestvovala je 7. novembra 2008. 

godine na  okruglom stolu na temu: «Trenutno stanje korupcije u 
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Srbiji». Okrugli sto je organizovan sa predstavnicima Posmatraĉke 

misije Saveta Evrope, u kancelariji Saveta Evrope u Beogradu. 

 

15. Savet za borbu protiv korupcije je u toku 2008.godine nastavio  

aktivnosti u vezi analize  postupka o dodeli koncesije za izgradnju 

auto puta Horgoš-Požega. Savet je od Vlade više puta tražio Ugovor i 

sve anekse koji su sastavni deo ovog ugovora, meĊutim Vlada nije 

smatrala da Savet treba da sazna sve elemente koncesionog dogovora. 

Zbog toga je Savet 13. novembra 2008.  godine uputio otvoreno pismo 

javnosti smatrajući da javnost treba da bude obaveštena o ĉinjenicama 

koje se odnose na izvršenje obaveza države. 

 

16. Savet za borbu protiv korupcije je 5. decembra 2008. godine uputio 

pismo sa predlogom Vladi Republike Srbije, Ministarstvu pravde, 

predsednici Narodne skupštine, kao i svim poslaniĉkim grupama u 

Narodnoj skupštini, predsedniku Republike Srbije da se pravosudni 

zakoni povuku iz skupštinske procedure, kako bi se u ponovnom 

postupku dosledno sprovela propisana procedura za donošenje 

pravosudnih zakona. Savet za borbu protiv korupcije  je 9. decembra 

2008. godine, kada se obeležava MeĊunarodni dan borbe protiv 

korupcije, u saradnji sa Društvom sudija Srbije organizovao okrugli 

sto na temu reforme pravosuĊa, na koji su takoĊe bili pozvani 

predstavnici državnih institucija, novinari i struĉna javnost. Uĉesnici 

okruglog stola složili su se da je potrebno povući zakone iz procedure 

kako bi se pribavila sva potrebna mišljenja, a ovi zakonski predlozi 

usaglasili sa evropskim standardima.Savet je tim povodom, 13. 

decembra 2008. godine dostavio Vladi, predsedniku Republike Srbije, 

Ministarstvu pravde, predsedniku Narodne skupštine, zakljuĉke i 

preporuke sa okruglog stola u kojima se navode razlozi za povlaĉenje 

pravosudnih zakona iz skupštinske procedure.  

   

 

 

2. SARADNJA SA GRAĐANIMA 

 

Internet prezentacija Saveta za borbu protiv korupcije je na adresi 

www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu i na njoj se nalаze svi Izveštaji i aktivnosti 

kojima se Savet bavio.  

 

U protekloj godini, na adresu Saveta je stiglo 313 predstavki graĊana. U 

ovoj godini se iz statistike predstavki Saveta može videti da je i dalje najveći broj 

http://www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu/
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pritužbi u oblasti privatizacije, ali je znatno povećan broj predstavki koje se 

odnose na rad sudova i pravosudnih organa. GraĊani se u predstavkama obiĉno 

žale na dužinu trajanja sudskih sporova i moguću korupciju meĊu sudijama. 

 

Savet je predstavke prosleĊivao nadležnim državnim organima, a 

informacije koje su u njima iznete biće, kao i do sada, korišćene za izradu 

izveštaja Saveta. 

 

Tabelarni prikaz predstavki građana prema oblastima 

 

PravosuĊe 73 

PravosuĊe – steĉaj 10 

Privatizacija 106 

Trgovina akcijama 20 

Školstvo 10 

Zdravstvo 4 

Javna preduzeća 5 

Privatna preduzeća 3 

Državna administracija 34 

Policija 2 

Organi lokalne samouprave – bespravna gradnja 21 

Organi lokalne samouprave – ostalo 17 

Javne nabavke 8 

UKUPNO 313 

 

 

 

 U Beogradu               PREDSEDNIK 

 

10. mart 2009. godine                                   Verica Barać 

 

 


